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    Political, Cultural, Artistic Activities of the
Ujedinjena Omladina Srpska as a Case of Networking
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Die UOS wurde 1861 in Novi Sad als national-erzieherische Bewegung gegründet und stellte
grundsätzlich einen Nebenzweig der Liberalen Partei dar, die unter ihrem Anführer Vladimir
Jovanović  die Vereinigung aller Serben auf dem Balkan, von denen es in Montenegro, Serbien,
Slawonien, Ungarn, Kroatien, Dalmatien, in der Herzegowina, in Bosnien, Albanien, Altserbien
und Makedonien laut seinen Angaben fünf Millionen gab. Die UOS, die ideologisch auf den
Panslawismus rekurrierte, wurde rasch zu einer Schlüsselfigur im politischen Leben der
Serben. Die UOS war die Verkörperung eines hochkomplexen Netzwerks politischer, kultureller
und künstlerischer Aktivitäten - so war beispielsweise der serbische Komponist Josif
Marinković  (1851-1931) Mitglied der Kulturgesellschaft der UOS, und das serbische Musikleben
war Teil sowohl des österreichisch-ungarischen als auch ottomanischen kulturellen und politischen
Kontexts, prägte diesen und wurde von ihm geprägt.








Ujedinjena omladina srpska (UOS) was founded in 1861 in Novi Sad as a national educational
organization, in a way as a branch of the Liberal Party, whose main ideologist was its founder
Vladimir Jovanović. Its aim was to achieve the unity of Serbs throughout the Balkan states.
According to Jovanović, there were over five million Serbs in the Balkans, living in Montenegro,
Serbia, Slavonia, Hungary, Croatia, Dalmatia, Herzegovina, Bosnia, Albania, Old Serbia and
Macedonia.The UOS's work expressed the emerging national ideology of Pan-Slavism. It attained
a very important, even key role in the political life of Serbs. The institution was the embodiment
of a complex network of political (annual meetings) as well as cultural and artistic
activities and included as a collaborator for example one of the most significant Serbian
Romantic composers, Josif Marinković (1851-1931). Serbian music life and works, consequently,
were both signified and signifier of the Austro-Hungarian and Ottoman political and cultural
contexts.
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